
YMPÄRISTÖNSUOJELUVIRANHALTIJAT RY 
HALLITUKSEN KOKOUS        5/2004 

     
  

 
AIKA:  Maanantai 10.5. 2004, klo 16.00 
 
PAIKKA: Vantaan ympäristökeskus ”Leija”, Pakkalankuja 5  
 
LÄSNÄ: Camilla von Bonsdorff, puheenjohtaja 
 Miira Riipinen  
 Jaana Lehtonen 
 Sinikka Rantalainen 
 Stefan Skog 
 Vilja Tähtinen, sihteeri 
 
 
1 KOKOUKSEN AVAUS 
 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 16.15 
Stefan Skog toivotti YSV:n hallituksen tervetulleeksi esitteli Vantaan uutta organisaatiota 
ja ympäristökeskuksen asemaa siinä. 

 
2 TYÖJÄRJESTYKSEN HYVÄKSYMINEN 
 

Vaihdettiin kohtien 5 ja 6 paikkaa ja hyväksyttiin sitten työjärjestys. 
 

3 KOKOUKSEN PÄÄTÖSVALTAISUUS 
 

Todettiin, että kokous on päätösvaltainen.  
 
4 EDELLISEN KOKOUKSEN PÖYTÄKIRJA 
 

Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja. 
 
Ruotsin MHTF:stä keskusteltiin uudestaan. Todettiin sen olevan suurempi ja ”äänekkääm-
pi” kuin YSV:n, mutta ympäristöterveyspainotteisuudesta huolimatta myös ympäristönsuo-
jeluväki on mukana siinä. Nousi esille tarve saada Ruotsin osalta tarkka luku kuinka monta 
ympäristönsuojeluviranhaltijaa/-työntekijää on kunnallisissa tehtävissä. Olisi hyvä vertailu-
tieto myös pohdittaessa jatkossa resurssikysymyksiä. 
 
Stefan Skog tiesi, että YSV:llä on kaksi osaketta Suomen Ympäristö- ja Terveysalan Kus-
tannus Oy:ssä. 
 

5 MANSIKKAMÄEN VOIMAVARARAPORTIN JULKISTAMINEN 
 

Camilla kertoi terveiset Antero Honkasalolta ja Pekka Jalkaselta YM:stä. Jalkanen on tie-
toinen ja halukaskin edistämään kuntien asiaa, mutta on delegoinut asian hoitamisen Hon-
kasalolle. Mansikkamäen raportti on taitettu ja myös Mansikkamäki itse on jo luovuttanut 
korjatun version YM:lle, eli valmista on. Camillalla ollut versio pannaan jakeluun hallituk-



selle pöytäkirjan mukana. Honkasalon mukaan raportti julkistetaan sekä tehdään tiedote se-
kä mahdollisesti järjestetään myös tiedotustilaisuus juhannukseen mennessä. Aiemmin eh-
dottamansa kunnille järjestettävän seminaarin sijaan YM osallistuisi Lammin päiville (niin 
kommentoijana kuin mahdollisesti järjestäjänä). Muutoinkin on tarkoitus kääntää katsetta 
YM:ssä nyt kuntien suuntaan, kun viime aikoina yhteistyön painopiste on ollut yritysmaa-
ilmassa. Kuntaliitto on myös ilmaissut halunsa olla YSV:n tukena tässä resurssikysymyk-
sen esilletuomisessa. Stefanin mukaan myös ministeri Enestam ja hänen poliittinen sihtee-
rinsä ovat tietoisia tästä kuntien resurssiongelmasta sekä halukkaita vaikuttamaan asiaan, 
koska yritysmaailmastakin on noussut esiin tyytymättömyyttä kuntien vaihtelevaan lupa-
käytäntöön.  
 
Toimikuntaa pohtimaan konkreettisia jatkotoimenpiteitä ei YM:stä luvattu. Asia kytkeyty-
nee mahdollisesti myös vireillä olevaan ympäristölupavalmistelu-uudistukseen, jolloin sa-
ma toimikunta pohtisi näitä asioita rinnakkain. YSV tulee jatkamaan kaikenlaista vaikutta-
mista asian suhteen, myös poliittinen vaikuttaminen voi olla tarpeen. Järjestettävään tiedo-
tustilaisuuteen on ehdottomasti saatava mukaan YSV:n edustajia ja YM:n tiedottajille val-
mistellaan selkeä YSV:n kannanotto siitä mikä Mansikkamäen raportissa on olennaista. 
Kaikki hallituksen jäsenet lähettävät näkemyksiään Camillalle (Vastuuhenkilö Camilla). 
Jos YM ei kuitenkaan järjestä tiedotustilaisuutta, YSV valmistelee oman tiedotteen, joka 
pistetään jakeluun mm. STT:n kautta maksimaalisen näkyvyyden takaamiseksi. 
 
Jatkotoimenpiteitä on pohdittava hyvin tehtäväkohtaisesti. Olisi löydettävä mahdollisuuksia 
kokeilla uusia malleja ja toimintatapoja kuten esim. seudullista ja/tai tehtäväkohtaista yh-
teistyötä pienten kuntien kesken. YM:n rooli voisi olla tukea ja rahoittaa erityyppisiä kokei-
lu- ja kehittämishankkeita, joista etsittäisiin ratkaisuja eri tyyppisten kuntien erilaisiin re-
surssiongelmiin. YM:ään tulisi palkata myös kuntien problematiikkaa tuntevia ihmisiä. 
Huomioitava on nimenomaan eri ongelmien eri lähtökohdat, pelkkä asukasmäärään liitetty 
resurssitarkastelu ei riitä, koska erikokoisissa ja eri puolilla Suomea sijaitsevissa kunnissa 
on myös hyvin vaihtelevia ongelmia. Resurssien tarvetta pitäisi pohtia myös suhteessa 
esim. pinta-alaan, rantaviivaan, vesistöjen/harjujen/yritysten määrään, kesäasukkaisiin, po-
roihin yms. 
 
Perusteiksi jatkotoimenpiteille tulisi miettiä miten YM voi tukea kuntien ympäristönsuoje-
lutyötä. Toisaalta eteenpäin ei päästä ja konkretiaa saada aikaiseksi, ellei jonkinlaista työ-
ryhmää/komiteaa tms. ei perusteta. Toisaalta myöskään jäykkä poliittinen kokousautomaat-
ti tuskin sekään edistää kuntien asiaa kovin tehokkaasti. 
 

6 LAMMIN PÄIVÄT 
 
YM on siis tulossa mukaan Lammin päiville 6.-7.-10. Kahdesta päivästä jälkimmäinen on 
ajatuksena käyttää lähes kokonaan resurssikysymyksen pohtimiseen. Päivä koostuisi Man-
sikkamäen esityksestä, YM:n väen kommenteista, keskustelusta ja paneelista, johon mu-
kaan kutsuttaisiin eri kuntien, alueellisten ympäristökeskusten, kuntaliiton ja YM:n edusta-
jat (max. 10 henkeä, jotka saavat olla puheliaita ja sanavalmiita). Toisen päivän lopuksi (tai 
ensimmäisen, riippuu mahdollisesta esiintyjästä…) olisi hyvä saada myös asiaa työssä jak-
samisesta, ei ruikuttavaan ja valittavaan sävyyn, vaan nimenomaan kannustavaan ja moti-
voivaan sävyyn: että jaksaa taas painaa harmaata arkea. 
 
Ensimmäisen päivän aamupäivään tervehdysten ja avauksen jälkeen otettaisiin jätevesi-
asetusta ja vesipuitedirektiiviä (näkökulmana: miten jätevesiasetuksen kanssa on päästy 



liikkeelle ja mitä direktiivi käytännössä tarkoittaa kunnissa). Lounaan jälkeen luontoretki, 
painottuen johonkin paikallisesti ajankohtaiseen teemaan. Esitettiin mm. lepakoita ja muita 
liito-oravan kanssa samalla listalla vaikuttavia. Camilla kysyy Lammin Soile Kunnakselta, 
onko hänellä mitään ajatusta mikä tuo jotenkin Lammillakin havaittavissa oleva teema voi-
si olla. Iltapäivään perinteisesti ”hyviä esimerkkejä”, joissa valmistellut alustukset jätehuol-
tomääräyksistä (esim. tarkemmin biojäte ja omaehtoinen kompostointi +sivutuoteasetus ja 
mitä se aiheuttaa) ja ympäristönsuojelumääräyksistä (esim. tarkemmin öljysäiliöihin suh-
tautuminen) sekä ympäristökasvatuksesta (esim. Timo J. Lehtonen, Mikkeli?). Lopuksi pa-
neeli ja yleistä keskustelua. 
 
Suunnitteluryhmään kuuluvat ainakin Sini-Pilvi, Miira (pohtii erityisesti ketä paneeliin 
osallistujiksi), Jaana ja Sinikka (erit. työssä jaksamiskonsultin etsiminen). Keskustelua 
käydään tiiviisti sähköpostilla, ”moderaattorina” ja kirjurina Vilja. Toisen päivän jutuista ja 
yhteydestä YM:ään vastaa Camilla. Lammin päivien ohjelmaluonnos ja mahdolliset alusta-
jat käsitellään seuraavassa kokouksessa 7.6. 

 
7 MUUT ASIAT 
 

Jäsenkirje lähtemään mahdollisimman pian. Kirjeessä puheenjohtajan palsta, Sini-Pilven 
jätevesiasetustarinaa, linkki nettisivujen toimintakertomukseen, sihteerin terveiset ja liit-
teeksi jäsenmaksulomake jossa eräpäivä 15.6.2004 sekä pyyntö lähettää ideoita Lammin 
päivien hyviksi esimerkeiksi. 
 
Nettisivuja yritetään taas saada edes jollain keinolla päivitettyä (vastuuhenkilö Vilja), jo-
kainen pohtii tietääkö jonkun joka osaisi tehdä perusparannusremontin. 
 
Muistetaan viettää maailman ympäristöpäivää 5.6., teemana vaikka ympäristöviranhaltijoi-
den ja yhteistyökumppanien hemmottelu piknikillä. 

 
8 SEURAAVA KOKOUS 
 

7.6.2004 klo 16. Kumpulassa Camilla pihalla, osoite: Limingantie 74. Camilla tarjoaa juo-
mat muuten nyyttäriperiaatteella, eli jokainen tuo jotain pientä syötävää. 

 
9  KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 

 
Puheenjohtaja päätti kokouksen 18.15 

 
 

 
 
 
 

 
 
Camilla von Bonsdorff   Vilja Tähtinen  
Puheenjohtaja    Sihteeri   

 
 

 



LIITE 1. 
 

 
Lammin ympäristönsuojelupäivät 2003 palaute/cvb 
 
 
 
1. Mitä hyvää mitä huonoa Lammin päivillä 2003? 
 
Hyvää( + ) , huonoa ( - )  
+ rantojenkäyttö. Ruoppaukset ja luonnonsuojelu 
+ jätevesiasetuksen toteutus alkaa 2004 
+ hyviä esim. ratkaisuja kunnista ympäristönsuojeluasioiden hallinta 
+ keskustelut, luontoretki 
 
+ esityksille oli varattu riittävästi aikaa myös keskusteluun -aikaa HYVÄ! 
+ Aihekokonaisuudet olivat ajankohtaisia ja sopivasti rajattuja HYVÄ 
+ Ihmisten esittäytyminen alussa hyvä juttu 
+ Loppuhuipennus LOISTAVA lisää tuollaisia khs puheenjohtajia. 
+ Pelkkää hyvää! 
 
+ Ajankohtainen ja monipuolinen ohjelma hyvät aiheet( varsinkin ruoppaus,     jäteve-
siasetus) 
- Paneeliin ja keskusteluun olisi voinut varata enemmän aikaa + muuhun keskusteluun( 
toisaalta vaikeaa koska aiheita on niin paljon..) 
+ laaja keskustelu ajankohtaisista aiheista 
+ aiheet todella osattu valita tarpeiden mukaisesti 
- Keskinen ja pohjois-Suomi huonosti edustettuna osallistujissa 
 
+ ajankohtaiset asiat 
+ keskustelumahdollisuus 
+ Ekaa kertaa Lammilla , ei pahaa sanottavaa! Aika vaan meinaa loppua kesken, kun     
päästään itse asiaan eli keskusteluun ja käytännön ongelmiin. 
+ Mieletön juttu, loistavaa! Kiitos c & co 
 
+  ohjelma OK, järjestelyt tutun onnistuneet 
+   minä olen tyytyväinen 
 
+ Hyvä kokonaisuus: 

 itse asiassa käytännössä vielä parempi kuin etukäteen paperilla, kiitos! 
+ Järjestelyt oheisohjelma; erinomaista taas kerran! 
+ Hyviä kokonaisuuksia ja hyvää keskustelua 
 
+ haudutettua teetä 
+ selkeitä kokonaisuuksia 
+ sopiva aloitusaika 
+ jätevesiasetuksen ajankohtaisuus 
 
+ aiheiden ajankohtaisuus  ja hyvät alustukset +keskustelumahdollisuus myös luentojen 
ulkopuolisella ajalla, käytännönkeskeisyys.. 



 
+ hyvää oli ajankohtaisuus 
+ jatkossa entistä enemmän  teemoitetut  päivät 
 
- Hartwallin lonkeroa ei ollut saunajuomaksi.. 
+ ohjelma oli hyvää  ja jatkosakin hyvä jos mukana selvä osuus kuntien kokemuksista ja   
siihen liittyvää keskustelua 
 
2.Toiveita,  ideoita YSV:lle 
 
- uhanalaiset eliölajit ja säilymisen turvaaminen 
- jätteiden hyötykäytön toteuttaminen eri puolilla Suomea 
 
- Ennen Lamminpäiviä voisi esim. sopia yhteisistä kyydeistä tms kimppakyydit.. 
- Joku puhuja ymp .terveydenhuollosta tai rakennusvalvonnasta tai kaavoituksesta 

kertomaan omia näkemyksiään kunnan ympäristönsuojelutoimesta+ toivomuksia tä-
män kehittämiseksi 

 
- Jäsenhankintakampanja,  lisää aktiivisia jäseniä 
- en päässyt Viroon , joten uusi jäsenmatka! 
 
- Yhtenä aiheena voisi olla pakkokeinojen käyttö(en yleensä käytä) 
 
- Ympäristöviestintä; yhteinen istunto(pohdintaa) viestinnän ihmisten kanssa 
 
- Seuraaville päiville ehdotuksia lisää: ympäristökasvatus, -neuvonta ja suhde valvonta-

työhön ennaltaehkäisyyn, 
 
- Vuorovaikutus, välillinen  vaikuttaminen sosiaalisen vaikuttamisen kautta  
 
-     Jatkakaa samaan malliin KIITOS 
-  miten saada osallistujamäärä taas nousuun? 
- Tiedotusta ja uudet ihmiset mukaan 
 
- osanottajaluettelon voisi toimittaa etukäteen ,niin voi helpommin järjestää kimppa-

kyytejä 
 
- konkretiaa aina mukaan! 
 
- Lammin päivien perinteeksi voisi ottaa luontopolun, jos ensi vuodeksi kehittäisi oman 

tehtävärastin, niin polku tuntuisi uudelta( jos mennään Evolle ei tätä tarvita) 
 
- Työssä- jaksaminen on varmasti ongelma monella viranhaltijalla. Nämä päivät autta-

vat asiassa, mutta miten loppuvuoden  hoitaa? Olisiko YSV:llä jotain vinkkejä? 
 
- Kaikki luentotekstit  YSV:n nettisivuille + kaavalausuntojen tsekkauslistoja, seuraa-

ville päiville olisi hyvä saada luentokalvot etukäteen, jotta voisi tehdä niihin lisäkom-
mentteja luennoilla, nyt nämä tuli paperilla joista vaikea yhdistää kakkien kalvot  ja  
näkemykset tarkemmiksi.   



-     vaihteen vuoksi päivät muualla kuin Lammilla 
  
3.  Voisin haluta   seuraavaan  YSV hallitukseen: 
      Miira Riipinen         ehkä 

Sirpa Viholainen Hämeenlinna  en taida ehtiä.. 
Johannan Laakso Pori                  en taida ehtiä 
Eeva Linkola  en taida ehtiä vielä 

Kari Saari  en taida ehtiä 
Harri Willberg  en taida ehtä 
Soile Kunnas   en taida ehtiä 
Veijo Peltola Lieto  en taida ehtiä 

 
4. Loppukeskustelun yhteydessä tuli vielä seuraavaa palautetta: 
 
Seuraavan kerran teemaehdotuksia: 
- kuntien hyvät esimerkit mukaan erityisteeman esim. ympäristökasvatus 
- kokemukset jätevesiasetuksen  alkutaipaleilta 
- autokorjaamojen lupatilanne ja VOC- asiat käytännössä 
- kaavoitus ja ympäristönsuojeluyhteistyö 
- selvitysmies Risto Mansikkamäki ja ympäristöhallinnon resurssit työn eteneminen( 

mukaan Veli-Mikko Niemi ymp.terveydenhuollon saneeraaja.. ?) ja kokeilujen tulok-
set 

- paneeliin eri yhteistyökumppaneiden odotuksista ys.virkamiehille myös aluekeskukset 
 
Todettiin että Lammin päivien pääkohderyhmä lienee pienten ja keskisuurten kuntien 
ympäristönsuojeluasiantuntijat ja niiden päivittäiset ongelmat . Kysyttäessä ilmansuoje-
luasioista ,todettiin niiden kiinnostavan vain pientä osaa läsnä-olleista. 
 
10 LISÄKSI  toivottiin uutta jäsenretkeä ja päätettiin että  
 

***V. 2004 Lammin ympäristönsuojelu-päivät ovat  29-
30.9********* 
(koska 1.10 on perjantai), merkatkaa heti allakkaan! 
 
 
muistiin  6.10.03 merkinnyt /cvb 
 
 



LIITE 2. 
 
Lähettäjä: "Bonsdorff Camilla von HKI/YMK" <Camilla.von.Bonsdorff@hel.fi> 
Vastaanottaja: <vilja.tahtinen@kolumbus.fi> 
Aihe: ysv ja Mansikkamäen raportti 
Päivä: 27. huhtikuuta 2004 12:31 
 
To: Pekka Jalkanen ja Antero Honkasalo 
 
Hei 
Ysv hallitus käsitteli  tilannetta Mansikkamäen raportin julkistamisesta . 
Ysv esittää  uudelleen, vuosikokoukseen vedoten, ystävällisesti, mutta 
painokkaasti, että  kuntien ympäristönsuojeluhallinnon voimavarat -selvitys julkistetaan 
vielä toukokuun aikana. 
Esitämme myös, että siitä järjestetään  tiedotustilaisuus 
tiedotusmateriaaleineen, jotka toimitetaan laajan levikin mukaan myös mm maaseudun lehdistölle. 
 
Meille on tärkeää, että tutkittu tilanne ympäristönsuojeluviranhaltijoiden 
voimavaroista tulee julki. Julkisuudelle tulisi kertoa selvityksen  kiinnostavat  tulokset erityyppisten 
kuntien resursseista ja ympäristönsuojelun lainsäädännön valtavasta kasvusta 
vuosina1986-2003. Tämän kautta voisimme saada tietoisuuteen ympäristönsuojelutyön  haasteita  ja 
paineita jotka ilmenevät käytännön kuntatyössä. 
 
Toivomme myös, että Ympäristöministeriö  asettaisi voimavaratilanteen 
parantamiseksi  toimikunnan   toimenpide-ehdotusten  laatimiseksi,ja toivomme 
että kuntien edustus on riittävän painokkaasti mukana tässä työssä. 
 
Anteron mainitsema kurssi raportista kuntatasolle kesäkuussa voitanee myös 
toteuttaa mutta se ei riitä, eikä siitä ei saada meidän kaipaamaa  tukea ja 
julkisuutta ympäristönsuojelutyöllemme. 
 
Olen myös keskustellut asiasta Kuntaliitossa. Maija  ja Vesa tukevat YSV:n 
ajatusta julkistamisesta. Maija lupasi myös  käytännön apua  tarvittaessa  YM:lle valmistelutyössä. 
Voimme myös Ysv:n puolelta osallistua valmisteluihin tarpeen mukaan ja toivomme 
että jäsenistöllemme ja kuntien päättäjille tiedotetaan voimavaraselvityksestä 
mahdollisimman laajasti. 
 
yhteistyötoivein 
Camilla v.Bonsdorff ysv/pj  tiedoksi Maija ja vesa ja risto 
_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ 
 
Camilla v. Bonsdorff 
Ympäristönsuojelupäällikkö 
miljövårdschef 
puh/tel. 09-7312 2680 
fax 09-7312 2932 
Helsingin kaupungin ympäristökeskus 
Helsingfors stads miljöcentral 
PL 500,  00099 Helsingin kaupunki 
Käyntiosoite: Kaarlenkatu 12 C 
e-mail camilla.von.bonsdorff@hel.fi 
 


